
PROTOKÓŁ Nr 28/2021   

z  posiedzenia  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  ,  Komisji  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego,  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 22  luty 2021 r.  w świetlicy
wiejskiej w Dylewie.

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 1000  - zakończona o godzinie 1125

Przewodniczyła: Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia – Pani Małgorzata Kamińska

Obecni członkowie komisji  Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia , Komisji Budżetu Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego, Komisji Rewizyjnej Rady Gminy (l ista obecności  zał .  nr  1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

 Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald,

 Małgorzata Grabowska- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Gierzwałdzie,

 Marzena  Jabłonowska  –  Pełnomocnik  do  spraw  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów
alkoholowych i przeciwdziałania narkomani.

Ad.pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  dokonała
otwarcia posiedzenia Komisji , stwierdziła prawomocność obrad.

Radny-Pan Ryszard Bala-  zaproponował wykreślenie z porządku obrad punktów 4,5,6 i przesunięcie
na kolejne spotkanie Komisji z powodu braku wszystkich danych.

Radna- Pani Halina Gutowska-  złożyła wniosek o dodanie do porządku obrad,  rozpatrzenie skargi
Pana...

Sekretarz Gminy-  Pan Jan Sokołowski-  zaproponował  wykreślenie  z porządku obrad punktu 11.7,
"Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu
nieograniczonego  działki  48  obręb  Grunwald",  ponieważ  tam  jest  przygotowane  inne  rozwiązanie
dotyczące tego tematu.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie usunięcie punktu 4 z porządku obrad.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

Usunięcie z porządku obrad Komisji punkt 4 w sprawie „ Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Kultury
za rok 2020 oraz plan pracy na rok 2021. Kalendarz imprez oświatowo – kulturalnych na rok 2021”

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie usuniecie punktu 5 z porządku obrad.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było



Usunięcie  z  porządku  obrad  Komisji  punkt  5  w  sprawie  „  Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej
Biblioteki za rok 2020 oraz plan pracy na rok 2021”

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie wykreślenie punktu 6 z porządku obrad.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

Usunięcie z porządku obrad Komisji punkt 6 w sprawie „ Sprawozdanie z działalności Grunwaldzkiego
Centrum Sportu Rekreacji  i Turystyki za rok 2020 oraz plan pracy na rok 2021. Kalendarz imprez
sportowych na rok 2021”

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca Komisji  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia-  Pani  Małgorzata Kamińska-  poddała  pod
głosowanie rozpatrzenie skargi Pana... na działalność Wójta Gminy Grunwald

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

Dodanie do porządku obrad skargę Pana ... na działalność Wójta Gminy Grunwald

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie usunięcie punktu 11.7 i wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

Usuniecie  z  porządku  obrad  punktu  11.7  dotyczącego  „  Uchwały  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż
nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu nieograniczonego działki 48 obręb Grunwald”

Radni uwag nie zgłosili.

Porządek obrad Komisji został przyjęty w glosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było wg następującego wyszczególnienia:

1.Otwarcie- stwierdzenie prawomocności obrad.

2.Przyjęcie porządku obrad.

3.Przyjęcie protokołów protokołów ze wspólnego posiedzenia komisji:

3.1 Protokół nr 26/2020 z dnia 28.12.2020 roku.



3.2 Protokół nr 27/2021 z dnia 13.01.2021 roku.

4.Analiza realizacji inwestycji w roku 2020.

5.Możliwości finansowe dotyczące remontów dróg gminnych w oparciu o aktualne dane. Ocena zakresu
zamierzeń inwestycyjnych dot. poprawy nawierzchni dróg gminnych na 2021 rok.

6.Analiza wydatków na promocję gminy w 2020 roku.

7.Plan sprzedaży nieruchomości gminnych w 2021 roku.

8.Zaopiniowanie projektów uchwał przez Komisję Rady Gminy:

8.1. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032;

8.2. w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 r

8.3. w sprawie uchwalenia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych,
przeciwdziałania  narkomani  oraz  zwalczania  następstw  używania  wyrobów  tytoniowych  i  wyrobów
powiązanych na rok 2021.

8.4. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości Gminy Grunwald Nr 48 położonej w obrębie
geodezyjnym Grunwald na nieruchomość niezabudowaną Nr 55 położonej w obrębie Grunwald należącej
do osoby prywatnej.

8.5.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 102/1 obręb Domkowo.

8.6.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 101/2 obręb Domkowo.

8.7.  w  sprawie  przedłużenia  terminu  płatności  rat  podatku  od  nieruchomości  wskazanym
przedsiębiorcom,  których  płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19

8.8 w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych przedsiębiorców, których płynność
uległa  pogorszeniu  w związku z  ponoszeniem negatywnych konsekwencji  ekonomicznych z  powodu
COVID-19.

8.9.  w  sprawie  zwolnienia  z  opłaty  za  korzystanie  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy Grunwald w 2021 roku.

8.10 w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Stębarku.

9. Rozparzenie skargi Pana.... na działalność Wójta Gminy Grunwald.

10. Sprawozdanie z pracy komisji  Budżetu,Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w sprawie procesem
wnioskowania,  oceny  wniosków,  przyznawania  dotacji  oraz  oceny  wykonania  przydomowych
oczyszczalni ścieków w 2020 roku.

11. Sprawozdanie z pracy komisji Rewizyjnej w sprawie legalizacji modyfikacji projektu pomostu nad
Jeziorem Mielno  w miejscowości Mielno.

12.Wolne wnioski i Informacje.

13. Zamknięcie posiedzenia komisji.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.3. Przyjęcie protokołów ze wspólnego posiedzenia Komisji

3.1.Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- poddała pod
głosowanie protokół nr. 26/2020 z dnia 28.12.2020 r.



Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było 

Przyjęto protokół z  połączonego posiedzenia komisji nr. 26/2020 z dnia 28.02.2020 r.

Radni uwag nie zgłosili.

3.2. Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- poddała pod
głosowanie protokół nr 27/2021 z dnia 13.01.2021 r.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

Przyjęto protokół z  połączonego posiedzenia komisji nr 27/2021 z dnia 13.01.2021 r

Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 4. Analiza realizacji inwestycji w 2020 roku.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,
że  analizę  miał  przedstawić Pan Wójt,  ale  nie  pojawił  się  na Komisji  w takim razie  punkt  4  został
przełożony na najbliższą sesję. 

Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 5. Możliwości finansowe dotyczące remontów dróg gminnych w oparciu o aktualne dane.
Ocena zakresu zamierzeń inwestycyjnych dot. Poprawy nawierzchni dróg gminnych na 2021 rok.

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski-  przedstawił, że do dyspozycji mamy 200.509,27 zł. Fundusz
Glądy  3.000  zł,  fundusz  Mielno  20.000  zł,  fundusz  Stębark  24.348,  20  zł,  fundusz  Szczepankowo
23.161,07 zł, Urząd 130.000 zł.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,
czy  to  jest  tylko  plan  finansowy  i  czy  są  jakieś  rozwiązania,  i  które  drogi  gminne  wymagają
natychmiastowej interwencji? 

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- odpowiedział, że są to możliwości finansowe.

Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał czy dzieci z Domkowa dowozi bus ?

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- odpowiedział, że tak dwa busy.

Radny- Pan Ryszard Bala-  zapytał jak transportowane będą dzieci do szkoły, gdy warunki na drodze
pogorszą się ?

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział, że buda która woziła dzieci nie nadawała się
do  dalszej  eksploatacji  w  związku  z  tym  trzeba  było  szukać  szybko  drugiego  rozwiązania.  Gdy
podpisywaliśmy umowę z Panem Lipnickim nie zgodził się on na dowóz dzieci do Domkowa. Ogłoszone
było zapytanie ofertowe , na które nikt się nie zgłosił. Za drugim zapytaniem było złożone przez tego
Pana, który w tej chwili świadczy usługi, usługi świadczy dwoma busami.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-  stwierdziła,  że
problem z dowozem należy do tej firmy, która się zgłosiła i nie będzie to w gestii gminy. To będzie jej
problem jak zapewnić dowóz tym dzieciom. 



Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział tak, tak jest  sporządzona umowa. Nie sądzę,
żeby mogło dojść do sytuacji, że dzieci nie będą dowożone. Czas dojazdu dzieci skrócił się o godzinę. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 6. Analiza wydatków na promocję gminy w 2020 roku. 

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,
że skoro informację na ten temat mieli  przedstawić Pani Skarbnik  i  Pan Wójt,  którzy są nie obecni
zaproponowała przedłużyć punkt 6 na kolejne posiedzenie lub sesję.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.7. Plan sprzedaży nieruchomości gminnych w 2021 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-powiadomiła,
że  uczestnicy  materiały  dostali  w  tym  momencie.  Mamy  w tym zestawieniu  45  pozycji,  są  działki
i mieszkania. Oby udało się to zrealizować, trochę pieniędzy by wpłynęło jeżeli chodzi o budżet gminy. 

Radny- Pan Ryszard Bala-  zapytał czy lokal mieszkalny pozycja 16, powierzchnia 41m2  cena wynosi
5.000 zł ?

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  wspólnie
z radnymi stwierdziła nieprawidłowości o zaniżonych wartościach mieszkań. Zaproponowała poprawę
w planie sprzedaży.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 8. Zaopiniowanie projektów uchwał przez Komisję Rady Gminy:

8.1 i 8.2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032
oraz w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 r.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- stwierdziła,że to
co  się  tu  znajduję  jest  nie  do  przyjęcia,  nie  ma  Pani  Skarbnik,  nie  możemy  usłyszeć  żadnych
wytłumaczeń skąd wynikają te zmiany.

Radna-  Ewa Ziejewska-  odpowiedziała,  że  zarówno  na  temat  budżetu  jak  i  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej można coś stwierdzić jeżeli będzie znany stan gminy. Tak jak pytaliśmy Panią Skarbnik ile
my mamy na plus czy na minus, a my w tej chwili tego nie wiemy. Nie możemy w takim razie nic zrobić
bo nie wiemy ile pieniędzy fizycznie gmina posiada.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-  odpowiedziała,
że bardzo słuszna uwaga.

Radny- Pan Ryszard Bala-  odpowiedział , że na sesji 19 stycznia Pani Skarbnik obiecała nam, że na
początku  lutego dostaniemy informację  przynajmniej  te,  które  da  sie  wyłuskać  z  systemu ewidencji
dochodów, wydatków i zaległości. Informację , która pokaże nam w jakim stanie budżet na zakończenie
roku 2020 się znajduję. Nie ma dzisiaj ani informacji,  ani tej osoby, która nam tą obietnicę składała.
Zaproponował odesłać ten projekt zarówno w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  jak i w sprawie
budżetu,  do czasu nieotrzymana  odpowiednich wyjaśnień i informacji.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-   dokładnie
uważam tak samo. Było zapytanie jaki jest stan zobowiązań na dzień 31 grudnia z datą ich powstania
i  dostałam odpowiedź,  że  w styczniu byłoby to nie  możliwe,  te  informację  byłyby nie  pełne z  tego
względu, że wpływają jeszcze faktury i na pewno dostaniemy tę informację w lutym.



Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odpowiedziała, że dostała zapewnienie, że do dnia
Komisji ta informacja przyjdzie na e-maila.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- odpowiedziała,
że  ponieważ  tych  informacji  nie  ma,  wiec  przegłosujmy  propozycję  Pani  Ewy  i  Pana  Ryszarda
o tym, żeby to przesunąć do czasu wyjaśnienia pewnych wątpliwości.

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- odpowiedział,chciałem przedstawić sprawę z Panią Skarbnik.
Na  Panią  Skarbnik  został  nałożony  reżim  sanitarny,  nie  może  w  tej  chwili  opuszczać  swojego
pomieszczenia, jedynie może skorzystać z łazienki w momencie gdy jest taka konieczność i potrzeba.
Gdyby była możliwość na pewno by przedstawiła dokładnie te informację,  poza tym analizowaliśmy
połączenie  przez  video  niestety  brak  internetu  spowodował  brak  takiej  możliwości.  Szkoda,że  nie
jesteśmy w Stębarku, wtedy nie byłoby takiego problemu. Mieliśmy informację ,że jest internet okazuję
się, że go nie ma. 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- odpowiedziała,
że był tu internet ponieważ odbywały się potkania przed referendalne, było wszystko nagrywane  więc
internet na pewno działał w świetlicy.

Radna-Pani  Ewa  Ziejewska- odpowiedziała,mamy  dość  Panie  Sekretarzu  traktowania  nas  jak
bezpańskie psy, bo tak gmina nas traktuję. Wszyscy mamy już serdecznie dosyć przesuwania nas na salę
gimnastyczną gdzie są pogłosy, odgłosy i zakłócenia robi się celowo. Po co ja się produkowałam, gdy
mówiłam o stacji ciśnień i Groszku? Zmanipulowane było, ja tak mogę odczuć to. Dlaczego jak była
akcja przed referendalna było tutaj Państwo było super, było słychać, nagrywane było a  teraz jak my
chcemy to nie ma nagrywania. proszę nie kłamać i oszukiwać nas cały czas. Dziękuję.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- odpowiedziała,
proszę wyciszyć emocję, ja rozumiem ale spokojnie.

Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  chciałem  tutaj  wyrazić  swoje  ogromne
zdziwienie.  Czy ja jestem winien,  że tego internetu nie ma ? Wyjeżdżając miałem informację,że jest
internet.
W piątek się dowiedzieliśmy, że komisja będzie odbywała się w innym miejscu.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska- odpowiedziała,
na  pewno  nie  ma  tutaj  winy  Pana  Sekretarza.  Szkoda,  że  nie  można  się  skontaktować  z  Panem
Dyrektorem GOK-u bo on odpowiada za świetlicę. Jeżeli była taka informacja, że internet jest i działa to
dlatego ta komisja została tutaj zwołana. Nie ma Pana Dyrektora, nie ma kontaktu, nie wiemy dlaczego to
nie działa. Na pewno nie możemy winić Pana Sekretarza za zaistniałą sytuację.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie  przesunięcie  na  kolejne  obrady  Komisji  punktu  11.1  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032 oraz punktu 11.2 w sprawie zmiany budżetu Gminy
Grunwald na 2021 r.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było



przesunięcie na kolejne obrady Komisji punktu 11.1 dotyczącego „ Uchwały w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032" oraz " Uchwały w sprawie zmiany budżetu
Gminy Grunwald na 2021 r."

Radni uwag nie zgłosili.

8.3  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  programu  profilaktyki  rozwiązywania  problemów
alkoholowych,  przeciwdziałania  narkomanii  oraz  zwalczania  następstw  używania  wyrobów
tytoniowych i wyrobów powiązanych na rok 2021

Pani  Marzena  Jabłonowska-  przedstawiła  Uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  programu
profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów alkoholowych,  przeciwdziałania  narkomani  oraz  zwalczania
następstw używania wyrobów powiązanych na rok 2021.

Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał czy zmniejszenie wpływów z opłat koncesyjnych to jest dobre czy
złe zjawisko?

Pani  Marzena  Jabłonowska-  odpowiedziała  ,  że  dobre  o  ile  za  tym  by  szło  zmniejszenie  liczby
wniosków.  Liczba  wniosków zwiększa  się.  Liczba  wniosków zwiększa  się.  W roku  2020  przybyło,
tendencja  była  zniżkowa  było  mniej  spotkań  czyli  udawało  nam  się  po  pierwszym  spotkaniu
zmotywować kogoś do podjęcia leczenia. Mniej też mogliśmy wydawać pieniędzy na procedurę sądową,
ponieważ  400 zł  kosztują  badania  psychologiczno-  psychiatryczne,  100  zł  koszty  rozprawy sądowej
no i posiedzenie komisji. Spotykamy się raz w miesiącu. Nie możemy rzadziej dlatego, że te osoby nie
będą czekały. Gdy człowiek podjął decyzję o leczeniu trzeba już, nagle reagować, a nie za miesiąc. To i
tak jest długo dla osoby, która czeka 2 lub 3 tygodnie. Człowiek się uzależnia przez wiele lat, a wyleczyć
chciałby się w miesiąc. To tak nie działa.

Radny- Pan Ryszard Bala-  odpowiedział, że wspominała Pani o tym spadku liczby osób dotkniętych
przemocą w rodzinie i w roku 2020 taki duży wzrost. Zapytał co według Pani jest przyczyną takiego
załamania tej tendencji spadkowej? 

Pani  Marzena  Jabłonowska-  odpowiedziała  ,  że  izolacja  to,że  rodziny  pozostają  w  domu,  brak
pieniędzy. Problemy się nawarstwiają i każdemu z nas ta izolacja na psychikę nie działa dobrze więc stąd
się biorą problemy i dochodzi do eskalacji tej przemocy.

Radna- Pani Ewa Ziejewska- zapytała, a co jeśli chodzi o osoby, które popowracają z tych zakładów?
Oni by chcieli się spotkać to jest ich potrzeba. Czy moglibyśmy coś zrobić w tym kierunku, żeby im
pomóc?

Pani Marzena Jabłonowska-  odpowiedziała, że jeżeli chodzi o moją osobistą opinię jak najbardziej.
My proponujemy tylko te osoby muszą chcieć. Nie ma problemu tylko, że nie bardzo chcą. Ja proponuję
i jak najbardziej jestem otwarta. Organizujemy wyjazdy na Dni Trzeźwości to też do każdego z osobno
dzwonię i zachęcam. Wiele osób już się przekonało, że warto pojechać. Bez zaangażowania ze strony
tych osób to my takiej grupy nie będziemy prowadzić.

Radna- Pani Krystyna Zwalińska- zapytała czy nie można byłoby utworzyć Klubu Abstynenta?

Pani Marzena Jabłonowska-  odpowiedziała, że można tylko warunek jest taki,żeby abstynenci chcieli
się spotykać.

Radny- Pan Ryszard Bala-  odpowiedział, że należy się skupić na te osoby, które poszukują pomocy
w  sprawie  rozwiązywania  swoich  problemów  i  warto  skorzystać  z  dostępnych  mediów
społecznościowych.  Jest  Pani  pełnomocnikiem  Wójta,  reprezentuję  Pani  Gminną  Komisję
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych więc myślę,że korzystanie z tego możliwości przekazu po



przez media społecznościowe, czy przez stronę Gminy Grunwald, żeby zachęcić tych ludzi do jakiegoś
poszukiwania sposobów rozwiązywania swoich problemów, ale również żeby w tym małym środowisku
budować taką atmosferę i nie potępiania tych osób, które szukają jakiejś pomocy w sprawach związanych
z  własną  chorobą lub  nałogiem.  Myślę,  że  docieranie  do świadomości  jest  również  jednym z zadań
komórki
i  funkcji,  która  Pani  pełni  sprawuję.  Nie  tylko  telefon  gdzie  jest  rozmowa dwóch  osób,  ale  szczere
uświadamianie  tego  i  niesienie  pomocy  tym ludziom.  Myślę  ,że  w  tym kierunku  warto  byłoby  się
zaangażować

Radni więcej uwag nie zgłosili.

8.4.  w sprawie  wyrażenia  zgody na zamianę  nieruchomości  Gminy Grunwald Nr 48  położonej
w obrębie geodezyjnym Grunwald na nieruchomość niezabudowaną Nr 55 położonej w obrębie
Grunwald należącej do osoby prywatnej.

Pan Rydygier Kupisz rozdał mapki uczestnikom Komisji.

Inspektor-  Pan  Rydiger  Kupisz-  poinformował,  że  działka  nr.  55  jest  naniesiona  jak  gdyby
na przepompowni ścieków. Fizycznie ustanowiliśmy tą przepompownię 15 lat temu, ale ta działka jest
własnością Pani Anny Grabowskiej. Zaproponowaliśmy Pani Annie zamianę tej działki na działkę nr. 48
obok. W tej chwili nie mamy dostępu do przepompowni i brak możliwości jej obsługi.

Przewodnicząca Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata Kamińska-  zapytała  jaką
powierzchnią różnią się te działki ?

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz-  odpowiedział ,że działka nr. 55 ma 3,06 ara a nr.  48 ma 5,08 ara,
ale my bez umownie korzystamy ponad 15 lat z tej działki i powinniśmy zadość uczynić tylko te 10 lat bo
prawo nie przewiduję dłuższego okresu bez umownego korzystania.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała
czy ta Pani wyraziła zgodę ?

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz- odpowiedział, tak.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

8.5.  i   8.6   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargu nieograniczonego działki  102/1 obręb Domkowo oraz w sprawie wyrażenia zgody na
sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu nieograniczonego działki 101/2 obręb
Domkowo.

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz -  poinformował,że jest to propozycja, dopiero za zgodą rady można
podjąć uchwałę. Jeżeli  będzie podjęta uchwała to ta jedna działka nie może być w całości sprzedana
ponieważ jest na niej plac zabaw więc sprzedane może zostać tylko 10 arów.

Radny- Pan Adam Królikowski- zapytał gdzie jest dojazd do tej działki ?

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz - odpowiedział, że geodeta wydzieli działkę i będzie wydzielony dojazd
z drogi gminnej.

Radny- Pan Adam Królikowski- odpowiedział,że dziwne jest żeby sprzedawać działkę bez dojazdu.

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz - odpowiedział,że działka będzie miała dojazd.

Radny- Pan Adam Królikowski- odpowiedział,że nie ma.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-
poinformowała,że uchwała jest źle sformułowana, bo nie powinno być w sprawie wyrażenia zgody na



sprzedaż tylko w sprawie wyrazenia zgody na podzielenie działki. Powinno być to najpierw podzielenie i
wydzielenie.

Inspektor-  Pan  Rydiger  Kupisz  -  odpowiedział,że  żeby  podzielić  działkę  musi  być  zgoda  Rady
a geodeta dzieląc działkę wyznacza drogę. Musi być do sprzedaży przetargowej wydzielona droga i musi
być dojazd. Poinformował, także że żadnych wytyczeń i wyceny działki nie można zrobić bez uchwały
Rady o zgodę.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-
zaproponowała,żeby działkę 101/2 zostawić bo tu nie ma problemu ponieważ jest  dojazd z drogi  do
działki,  natomiast  zaproponowała  działkę  102/1  jeszcze  poprawić  i  uzupełnić  tą  uchwałę.  Wystąpić
o  podział  i  wydzielenie.  Zapytała  także  czy  działki  są  w jakiś  sposób wykorzystywane  czy  są  jako
nieużytki?

Inspektor-  Pan Rydiger Kupisz  -odpowiedział,że  na części  działki  102/1 jest  boisko i  plac  zabaw,
a reszta to nieużytki i nikt tego nie wynajmował.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

8.7  w  sprawie  przedłużenia  terminu  płatności  rat  podatku  od  nieruchomości  wskazanym
przedsiębiorcom,  których  płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19

Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  przedstawiła  uchwałę  w sprawie przedłużenia
terminu płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których płynność uległa
pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-
19.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-  stwierdziła,że
radni  muszą  ustalić  procent.  Jeżeli  te  pogorszenie  było  w  granicach  20  %  to  przesuwamy  termin
płatności.

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
glosowanie uchwały w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym
przedsiębiorcom,  których  płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

przyjęto uchwałę w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od nieruchomości
wskazanym przedsiębiorcom, których płynność uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-  powiadomiła ,
że jeżeli przedsiębiorca wykaże, że jego sytuacja finansowa pogorszyła się o co najmniej 20%, ma prawo
do ubiegania się o przedłużenie terminu płatności.

Radni uwag nie zgłosili.



8.8.w  sprawie  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  wskazanych  przedsiębiorców,  których
płynność uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych
z powodu COVID-19.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  
że  tu  jest  podobna  sytuacja  też  musimy  ustalić  próg  pogorszenia  sytuacji  finansowej.  Poddała  pod
głosowanie 30 % pogorszenie się płynności finansowej:

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-2 głosy za,

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie 40 % pogorszenie się płynności finansowej:

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-7 głosów za,

ustalenie  40%  progu  pogorszenia  się  płynności  finansowej  w  uchwale  w  sprawie  zwolnienia
z podatku od nieruchomości  wskazanych przedsiębiorców, których płynność uległa pogorszeniu
w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie  wprowadzenie zmian w § 1 uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości
wskazanych  przedsiębiorców,  których  płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem
negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

przyjęto wprowadzenie zmian w § 1 uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości
wskazanych  przedsiębiorców,  których  płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem
negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

Radni uwag nie zgłosili.

8.9 w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy Grunwald w 2021 roku.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-  poinformowała,
że to będzie dotyczyło dwóch restauracji.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  powiadomiła,pytanie czy chcemy, aby również
za rok 2020 zwrócona część opłaty akcyzowej.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie  uchwałę  w sprawie zwolnienia  z opłaty za  korzystanie  z  zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy Grunwald w 2021
roku.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,



-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

przyjęto uchwałę w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych  przeznaczonych  do  spożycia  w  miejscu  sprzedaży  na  terenie  Gminy  Grunwald
w 2021 roku.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

8.10. w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Stębarku.

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- powiadomił, że to jest kolejny etap przy tej organizacji pracy
żłobka,  bo  projekt  został  zatwierdzony  przez  Urząd  Wojewódzki  następnie  rada  podjęła  uchwałę
w sprawie  przyjęcia  do  realizacji  tego  projektu  i  teraz  kolejnym etapem jest  utworzenie  żłobka  jak
i nadanie statutu. To jest nie zbędny dokument po to, żeby później uzyskać wpis do rejestru żłóbków ja
 i otrzymać pozytywną akceptację Inspektora Sanitarnego odnośnie użytkowania jak i Państwowej straży.

Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał w jaki sposób zostanie wyłoniony dyrektor tego przedszkola?

Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  wyłania  się  w  oparciu  o  ustawę
o pracownikach samorządowych w drodze konkursu. Natomiast czynności w zakresie prawa pracy będzie
wykonywał Wójt.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.9.Rozpatrzenie skargi Pana.... na działalność Wójta Gminy Grunwald.

Radna- Pani Halina Gutowska-  przedstawiła treść skargi złożonej przez Pana... na działalność Wójta
Gminy Grunwald dotyczącej wypowiedzenia umowy.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-  odczytała treść
odpowiedzi na skargę dotyczącej pytań radnych odnośnie dzierżawy działki.

Radna- Pani Halina Gutowska- odpowiedziała, że nie było konsultacji dotyczących postawienia w tym
miejscu zbiornika z gazem.

Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  przedstawiła  stanowisko  mieszkańców  dotyczące  likwidacji  sklepu
i postawienia zbiornika z gazem.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt. 10. Sprawozdanie z pracy komisji Budżetu,Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w sprawie
procesem  wnioskowania,  oceny  wniosków,  przyznawania  dotacji  oraz  oceny  wykonania
przydomowych oczyszczalni ścieków w 2020 roku.

Radny-Pan Ryszard Bala-  przedstawił  sprawozdanie  z  pracy komisji  Budżetu,Rolnictwa i  Rozwoju
Gospodarczego w sprawie procesem wnioskowania, oceny wniosków, przyznawania dotacji oraz oceny
wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków w 2020 roku.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała  pod
głosowanie  sprawozdanie  z  pracy  komisji  Budżetu,Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  w  sprawie
procesem wnioskowania, oceny wniosków, przyznawania dotacji oraz oceny wykonania przydomowych
oczyszczalni ścieków w 2020 roku.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,



-wstrzymujących się nie było

przyjęto sprawozdanie z pracy komisji  Budżetu,Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w sprawie
procesem  wnioskowania,  oceny  wniosków,  przyznawania  dotacji  oraz  oceny  wykonania
przydomowych oczyszczalni ścieków w 2020 roku.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.11. Sprawozdanie z pracy komisji Rewizyjnej w sprawie legalizacji modyfikacji projektu
pomostu nad Jeziorem Mielno  w miejscowości Mielno.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-  poinformował,
że  każdy  z  członków  komisji  zapoznał  się  z  protokołem  pokontrolnym  oraz  odczytała  streszczenie
wszystkich działań jakie odbywały się pomiędzy Państwem..... , a Urzędem Gminy Grunwald.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.12 Wolne wnioski i Informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- przedstawiła członkom komisji prośbę Pana W. S.
dotyczącą zajęcia stanowiska w sprawie umorzenia akcyzy i podatku.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia-Pani Małgorzata Kamińska-  zaproponowała
czwartkową sesję zawiesić do czasu kiedy Gmina zacznie funkcjonować na tyle, żeby Pan Wójt i Pani
Skarbnik mogli spotkać się z Komisją, zrobić jeszcze raz posiedzenie komisji i dopiero sesję.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- zaproponowała Komisję na dnia 1 marca.

Radny-Pan Ryszard  Bala-  stwierdził,że  można  wykorzystać  tą  salę,  w której  obecnie  się  znajdują
do sesji i posiedzeń komisji.

Przewodnicząca Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  zawiadomiła,
że komisja odbędzie się 1 marca w świetlicy w Dylewie, a sesja 3 marca o godzinie 1500 .

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska- zaproponowała  przegłosowanie
czy przystępujemy do próby zdalnego odbywania posiedzenia komisji czy zostajemy na etapie spotkań
stacjonarnych.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  poddała
pod głosowanie czy uczestnicy komisji spotykają sie stacjonarnie nie online:

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

-9 głosów za,

-brak głosów przeciw,

-wstrzymujących się nie było

przyjęto spotkania stacjonarne członków komisji

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Radny-Pan  Ryszard  Bala-  zaproponował,  żeby  przed  podjęciem  decyzji  o  sesji  czy  uchwaleniu
porządku  obrad  zebrać  wszystkie  materiały  dotyczące  danej  sesji,  sprawdzić  je,  przeanalizować
czy  spełniają  warunki  przyjęcia  pod  obrady  sesji  i  dopiero  wtedy  formułować  porządek  sesji
z tych dokumentów, które spełniają te warunki.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.13.  Zamknięcie posiedzenia komisji.



Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia-Pani  Małgorzata  Kamińska-  wobec
zrealizowania porządku obrad, zamknęła wspólne posiedzenie Komisji.

Protokół  sporządzi ła  na
podstawie nagrania

Przewodnicząca Komisj i  Kultury,  Oświaty
i  Zdrowia

Marta Grudzińska Małgorzata Kamińska


